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 وزارت بهداشت: کارمندانی که واکسن نزده باشند
 باید هر 72 ساعت تست کرونا بدهند

معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت با اشاره به طرح مدیریت 
هوشمند محدودیت ها گفت: با اجرای این طرح کارکنان دولتی، نهادهای مردمی 
و شرکت های خصوصی که کارت واکسن نداشــته باشند باید برای حضور در 
محل کار هر 72 ساعت یکبار تست پی سی آر بدهند.به گزارش اقتصادسرآمد، 
محسن فرهادی معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت در گفتگو 
با برنامه تهران ما ســلامت رادیو تهران درباره مصوبه روز دوشــنبه 26 مهرماه 
استانداری تهران مبنی بر لغو دورکاری کارمندان ادارات از روز سه شنبه 27 مهرماه 
گفت: لغو دورکاری کارمندان ادارات استان تهران از روز 27 مهر توسط مقامات 
استانداری اتخاذ شده است.وی افزود: اگر آمادگی در سطح کشور وجود داشته 
باشد مصوبات ستاد ملی با محوریت طرح مدیریت هوشمند محدودیت ها از اول 
آبانماه سال جاری برای کارکنان دولتی، نهادهای مردمی و شرکت های خصوصی 
اجرا می شود که ضمن لغو دورکاری، کارکنان برای حضور در محل کار باید کارت 
واکسیناسیون داشته باشند.فرهادی با اشاره به  اینکه  استانداری و ستادملی مقابله با 
کرونا با یکدیگر رابطه طولی دارند گفت: مصوبات ستاد ملی کرونا برای کل کشور 
لازم الاجرا است و استانداری ها هم اختیاراتی دارند مثل تعطیلی روزهای خاص 
و جابجایی ساعت ها که احتمالا استاندار تهران از این اختیارات استفاده کرده اند. 
با این مصوبه دورکاری در استان تهران حتما لغو شده است.وی آغاز مرحله لغو 
دورکاری و بازگشایی مدارس در کشور را نیازمند زیرساخت مناسب عنوان کرد 
و گفت: تمامی این فرآیندها نیازمند افزایش پوشش واکسیناسیون در کشور است 
و کارکنان موظف هستند کارت واکسن داشته باشند اگرچه واکسن زدن اجباری 
نیســت و در صورتیکه فردی از کارکنان دولتی، نهادهای مردمی و شرکت های 
خصوصی کارت واکسن نداشته باشد باید هر 72 ساعت یکبار تست پی سی آر 
بدهد. الزامات و اجبار قوانین مربوط به کارکنان، تحت اختیار مسئولان هر بخش 

و متفاوت از دیگر نهادها است.

وزیر کشور:
 ایران در عالی ترین سطح مبارزه با مواد مخدر

وزیر کشور گفت:  جمهوری اسلامی ایران در عالی ترین سطح مبارزه با مواد مخدر 
قرار دارد و از چند دهه گذشته، همه موازین حقوقی و بشری خود را برای مقابله 
با این بلای خانمانسوز بکار گرفته است.به گزارش اقتصادسرآمد،  احمد وحیدی 
در نشست تخصصی روند برنامه تحول راهبردی مبارزه با مواد مخدر و بررسی 
تحولات کشور افغانستان و پیامدهای آن در عرصه مبارزه، موضوع مواد مخدر 
از مسایل پرچالش جهانی عنوان کرد.وی با یادآوری اینکه اقتصاد مواد مخدر از 
جمله اقتصادهای مهم در دنیا است و به راحتی و به سادگی از سوی کسانی که از 
آن منتفع می شوند کنار گذاشته نخواهد شد، خاطرنشان کرد: مافیای جهانی به 
راحتی جریان پولشویی را در دنیا اداره می کند و اقتصاد پررونقی را از این جهت 
سامان می دهد. ضمن اینکه ادعای شفافیت بانک های جهانی در مقابله با پولشویی 
ادعایی نادرست است زیرا مگر می شود اقتصاد پر رونقی در خصوص مواد مخدر 
وجود داشته باشد و ادعای شفافیت بانک ها بشود اما جلوی پولشویی مواد مخدر 
گرفته نشود.وی با تاکید بر اینکه انگار این پول های مواد مخدر دستی جابجا می 
شود، تصریح کرد: همین آقایان که »اف ای تی اف« را تشکیل داده اند و می گویند 
همه سیستم های بانکی در دست ما است چرا مانع اقتصاد مواد مخدر نمی شوند.

وزیر کشور تاکید کرد: با مشاهده این روند، حق داریم به آنها بدبین باشیم زیرا این 
افراد در بانکها نفوذ دارند و کسانی هستند که در سازمان های تحت عنوان نظارت 

بر پولشویی و آنچه که در پالرمو مصوب شده، عمل نمی کنند.

 همکاری برای تأمین صلح و امنیت در خلیج فارس
 محور مذاکرات وزرای خارجه ایران و قطر

»محمد بن عبدالرحمن آل ثانی« معاون نخســت وزیر و وزیر امور خارجه قطر 
روز گذشته  با حسین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان گفتگوی تلفنی 
داشت.به گزارش اقتصادسرآمد، وزرای امور خارجه دو کشور در این گفتگوی 
تلفنی علاوه بر رایزنی در خصوص توسعه بیشتر مناسبات دوجانبه ایران و قطر 
در حوزه های مختلف سیاسی و اقتصادی، همچنین برای توسعه تعاملات تجاری 
بخش های خصوصی تبادل نظر نمودند.مسائل و تحولات جاری در منطقه و حوزه 
خلیج فارس و تشریک مساعی در مسیر حفظ و تأمین بهتر صلح و ثبات و امنیت 
در خلیج فارس از دیگر موضوعات مورد مذاکره وزرای امور خارجه جمهوری 

اسلامی ایران  و قطر در این گفتگوی تلفنی بود.

سخنگوی کمیسیون اصل 90 : 
مجلس در حذف رانت قضات و نمایندگان مصمم است

نماینده مردم تهران در مجلــس گفت: مجلس در مبارزه بــا انحصار و رانت با 
هیچ کس از جمله خود نمایندگان تعارف ندارد و بــرای همین هم ضمن رفع 
انحصار بازار خدمات حقوقی، رانت خودش و قضات را حذف کرد.به گزارش 
اقتصادســرآمد، علی خضریان در خصوص مصوبه مجلس درباره حذف رانت 
نمایندگان مجلس و قضات برای وکیل شدن گفت: مجلس در طرح تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار به دنبال این بود با تعارض منافع مبارزه کند و برای همین 
هم اختیار تعیین ظرفیت را از وکلا گرفت و هم رانت نمایندگان و قضات برای 
وکیل شدن را حذف کرد.وی افزود: نمایندگان مجلس مسئله شخصی با اصناف 
یا اقشــار مختلف مانند وکلا ندارد، بلکه فقط در مبارزه با رانت جدی هستند و 
حذف رانت خود نمایندگان گواه این مسئله است.سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس خاطر نشان کرد: ما برای قضات همچون سایر اقشار احترام قائلیم اما این 
دلیل نمی شود که تعارض منافع آن ها را در این موضوع نادیده بگیریم. تا پیش از 
مصوبه مجلس رویه به این صورت بود که قضات می توانستند بعد از بازنشسته 
شدن بدون شــرکت در آزمون، وکالت کنند که این موضوع با توجه به آشنایی 
قضات با فرایندها و مقامات قضایی، مشــکلاتی ایجاد کرده بود. یعنی برخی از 
این قضات که وکیل شده بودند از روابط خود برای پیش بردن پرونده ها استفاده 
می کردند.خضریان ادامه داد: رانت به وجود آمده برای قضات هم به عدالت ضربه 
می زد و هم سایر وکلا که سالم کار می کردند را تحت تاثیر قرار می داد. برای همین 
مجلس نسبت به حذف این رانت و امتیاز ویژه اقدام کرد.وی بیان کرد: بر اساس 
طرح مجلس قضات همچنان می توانند وکیل شوند اما دیگر رانتی ندارند و باید 
مثل بقیه افراد در آزمون شرکت کرده و حد نصاب نمره را کسب کنند و دیگر از 
میان برهای قانونی خبری نیست.نماینده مردم تهران در مجلس گفت: برخی از 
حملاتی که این روزها علیه تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 
صورت می گیرد به دلیل منافعی است که به خطر افتاده در غیر این صورت دلیلی 
ندارد علیه طرحی که انحصار را از مشاغل و بازار خدمات حقوقی بر می دارد این 

همه حمله صورت گیرد. 

 کشف 72 درصد مرفین و 2۰ درصد هروئین 
جهان در ایران

دبیرکل ســتاد مبارزه با مواد مخدر گفت: بر اساس آمار سازمان ملل، ۹۰ درصد 
کشفیات تریاک جهان، 72 درصد مرفین جهان و 2۰درصد هروئین جهان مربوط 
به جمهوری اسلامی است.به گزارش اقتصادسرآمد، اسکندر مؤمنی دبیرکل ستاد 
مبارزه با مواد مخدر در نشست تخصصی روند برنامه تحول راهبردی مبارزه با 
مواد مخدر اظهار کرد: جمهوری اســلامی بر اساس احکام شرع و اصول پایدار 
کشــور با توزیع و تهیه مواد مخدر مقابله می کند و برای ما هم فرقی نمی کند که 
هدف این مواد مخدر قاچاق شده چه کشوری است و با آن قطعاً مقابله می کنیم.
وی افزود: بر اساس آمار سازمان ملل، ۹۰ درصد کشفیات تریاک جهان، 72 درصد 
مرفین جهان و 2۰ درصد هروئین جهان مربوط به جمهوری اسلامی است. در 
شش ماهه اول امســال بیش از ۳ هزار درگیری با قاچاقچیان داشته ایم که ۴ نفر 
به شهادت و بیش از ۱۰ نفر هم مجروح شدند.مؤمنی بیان کرد: در سال گذشته 
بالاترین میزان کشفیات مواد مخدر در تاریخ جهان مربوط به ایران بود، هزار و 
صد و 77 تن انواع مواد مخدر در ایران کشــف شد. قریب به ۴ هزار شهید و ۱2 
هزار جانباز در راه مبارزه با مواد مخدر از بعد از انقلاب جمهوری اسلامی تا به 
امروز داشته ایم.دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: چطور می شود جمهوری 
اسلامی ایران هزار و صد و 77 تن مواد مخدر کشف کند اما کشور دیگری که در 
مسیر ترانزیت مواد هست کمتر از 2 دهم درصد کشفیات داشته باشد، آیا مواد از 

این کشورها پرواز می کند؟

 خودنمایی تروریست های تکفیری 
در میانه تضارب آرا پیرامون طالبان

صرف نظر از دیدگاه هــای متضادی که دربــاره عملکرد 
و سرنوشــت طالبان در افغانســتان مطرح اســت، اکنون 
خودنمایی تروریســت های تکفیری تبدیل به یک چالش 
مشــترک میان حاکمان کابل، مردم افغانســتان و بازیگران 

منطقه ای و فرامنطقه ای این کشور شده است.
از زمانی که طالبان قدرت را در افغانســتان به دست گرفته 
است بســیاری از تحلیلگران و حامیان صلح و امنیت روی 
این گزاره تاکید داشته اند که افغانستان ممکن است به محل 
و مامنی برای گروه های تروریســتی تبدیل شــود که البته 
عملیات تروریستی داعش علیه شیعیان در قندهار و قندوز 
و ســایر حملات پراکنده تروریست های تکفیری تا حدی 

این نظر را تایید می کند.
با وجود اینکه طالبان اعلام کرده در عملیات تروریســتی 
جمعه گذشته مسجد فاطمیه قندهار و پیشتر در انفجارهای 
فرودگاه کابل )اوایل شــهریور( تعــدادی از نیروهای این 
جریان نیــز قربانی شــده اند، برخی همچنــان بدبینانه به 
حکومت طالبان می نگرند و می گویند هر چند این جریان 
مدعی اســت پوســت اندازی کرده و قابل قیاس با طالبان 
دهه ۹۰ میلادی نیست اما گذشــت زمان نشان خواهد داد 
که طالبان با وجود تغییــرات ظاهری و روبنایی، در عمق و 
باطن تفاوت ماهوی نیافته است. اساسا این موضوع محل 
تامل است که گروه های بنیادگرا و ایدئولوگ سخت دچار 
تغییرات درون محتوایی می شــوند و همواره اندیشــه و 
گفتمان اصلی شان را با متناسب با تحولات جدید سیاسی و 

بین المللی پیش می برند. 
از منظر منتقدان طالبان، رفتار این گروه در ولایت پنجشیر 
و نوع مواجهه شــان با هواپیماهای فوق پیشرفته نیروهای 
ناتو در افغانستان که در بستر فضای مجازی مشاهده شد که 
از بال های این هواپیما برای سرگرمی و تفریح استفاده می 
کردند نشان می دهد این جریان فاصله عمیق و معناداری با 
تکنولوژی نوین جهانی و کاربســت آن در توسعه و امنیت 
جمعی افغانستان دارند. از این منظر، هر جریان قدرتی که 
فاقد برنامه و بینش روشن سیاسی و اقتصادی برای مدیریت 
جامعه باشد؛ بی ثباتی، کاهش اعتماد عمومی و ابهام در آن 

جامعه تقویت می شود.
مخالفان طالبان مدعی شــده اند، شرایط امروز افغانستان از 
این منظر هم قابل تحلیل است که این کشور با حضور طالبان 
از قاعده و ریل خردگرایی مدیریتی خارج شــده و سیستم 
فاقد عنصر عقل و تدبیر برای حرکت رو به جلوســت. در 
هرم قدرت افغانســتان گروهی بر سریر قدرت نشسته اند 
که تجربه حکومت داری ندارند و از میدان جنگ چریک به 
پشت میزهای صندلی آمده اند و در عرصه بین المللی اعتبار 
و ارزش ندارند. غیر از پاکستان هنوز هیچ کشوری صاحب 
نامی در دنیا حاضر به شناسایی طالبان به عنوان نمایندگان 
مشروع دولت افغانستان نشده است. منابع مالی این کشور 
در بانک های دنیا بلوکه شده است و جالب اینجا است که 
کمک های بین المللی که قرار بر اعطای آن به مردم افغانستان 
است با توجه به عدم اعتماد به طالبان، مستقیم به دست خود 
مردم افغانستان خواهد رســید. وقتی این نمونه ها کنار هم 
قرار می گیرد تداعی گر وضعیت آنارشیک و بی دولتی در 

افغانستان است. 
البته این منتقدان هنوز پاســخی به این پرســش مهم ارائه 
نداده اند که چرا شهرهای افغانســتان بدون هیچ مقاومتی 
تسلیم طالبان شد. هر چند گفته می شود وجود فساد گسترده 
و ناکارآمدی و بی ثباتی های نظام اداری- سیاسی گذشته در 
این وضعیت نقش داشته اما باید گفت بسیاری از کشورها 
در جهان سوم در وضعیتی مشــابه به سر برده و می برند اما 

دچار سرنوشتی شبیه افغانستان نشده اند.
با توجه به آنچه در افغانستان طی ماه های گذشته اتفاق افتاد 
و نیز ترکیب جمعیتی و ساختار قومی- مذهبی افغانستان، 
تحلیلگران از منظــر متفاوت با منتقــدان طالبان از وجود 
حداقلی از پذیرش مورد نیاز بــرای ادامه حکومت طالبان 
سخن می گویند.از این دیدگاه، در صورتی که طالبان بتواند 
در طول زمان تفاوت های خود با طالبان دهه ۹۰ را به اثبات 
برســاند و کارزاری موفق را علیه تروریست های تکفیری 
داعش پی برد شناسایی بین المللی و دست کم منطقه ای این 

جریان در کابل چندان دور از دسترس نیست.
با این حال موضوعی که اینک نگاه بسیاری را در میان این 
تضارب آرا به خود معطوف داشــته، بی ثباتی ها و جولان 
تروریست های تکفیری در افغانستان است. تکرار حوادث 
تروریستی در افغانستان آن هم به فاصله یک هفته نشانگر 
نبود عنصر قوی و منسجم امنیت بخش در افغانستان است. 
در این بستر عناصر تروریســتی اقدام شبکه سازی کرده و 
تلاش دارند بر قدرت و نفوذشان در ســرزمین افغانستان 
بیافزایند. تداوم این روند دو پیامد جدی دارد؛ نخست اینکه 
قدرت عمل طالبان در کنترل سرزمینی افغانستان و کسب 
رضایتمندی شهروندان افغانستانی بیش از گذشته زیر سوال 
خواهد رفت. امنیت و ثبات حداقل خواسته و انتظار از هر 
جریان مدعی قدرت اســت وقتی طالبان در تحقق همین 
هدف ابتدایی ناتوان باشد آن موقع هم اعتبار و هم توان اش 
در اعمال قدرت تامه در افغانستان از بین خواهد رفت. پیامد 
مهم تر این وضعیت؛ شــکل گیری حلقه های مقاومت در 
سرزمین افغانستان که خروجی این امر هم احتمال گرفتار 
شدن در ورطه جنگ های داخلی اســت. نباید از نظر دور 
داشــت که بحران ها و جنگ های داخلــی از دل بی ثباتی 
های سیاســی و فقدان اقتدار مرکزی بروز و ظهور می یابد 
و امروز با نشــانه هایی که از تحولات داخلی در افغانستان 
دیده می شود؛ احتمال تشدید درگیری های داخلی دور از 

انتظار نیست.
در این بســتر با توجه بــه مرز نزدیک بــه ۹۰۰ کیلومتری 
کشــورمان با افغانستان، تحولات همســایه شرقی از دید 
برخی ناظران، امنیت و ثبات جمهوری اسلامی ایران را متاثر 
خواهد ساخت. گروه موسوم به داعش خراسان که برخاسته 
از اندیشه های تکفیری و سلفی است دشمنی با شیعیان را 
یکی از اولویت های اصلی خود قرار داده است و در دو هفته 
اخیر با بمب گذاری که در دو ولایت قندرها و قندوز انجام 
داده، دشمنی آشکارش را با شیعیان کاملا عیان ساخته است.

اقتصاد جامعه

رایزنی رابرت مالی و فواد حسین درباره روابط ایران-آمریکا
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران با وزیر خارجه عراق دیدار و درخصوص مناسبات ایران و آمریکا و آخرین تحولات منطقه رایزنی کرد.به گزارش اقتصادسرآمد، رابرت مالی، 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران که اکنون در منطقه به سر می برد با فواد حسین، وزیر خارجه عراق در ابوظبی دیدار و رایزنی کرد.بنا بر اعلام طرف عراقی، این دو درخصوص 
آخرین تحولات سیاسی و امنیتی منطقه و همچنین روابط ایران و آمریکا و راه های فعال کردن گفت وگوهای مقدماتی که پیش از این انجام شده بود، بحث و تبادل نظر کردند.فواد 
حسین در این دیدار بر اهمیت تقویت ثبات در منطقه و غنیمت شمردن فرصت ها تاکید کرد.وزیر خارجه عراق درخصوص انتخابات اخیر این کشور نیز با رابرت مالی رایزنی 
کرد.از سوی دیگر، رابرت مالی از نقش مهم عراق در منطقه و تلاش برای ایجاد پل های ارتباطی میان کشورهای منطقه برای حل اختلافات از طریق گفت وگو وراه های مسالمت 
آمیز تمجید کرد.براساس این گزارش، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در سفر به امارات متحده عربی همچنین با مقامات ارشد این کشور دیدار کرد و درباره مسائل مختلف از 

جمله برنامه هسته ای ایران در منطقه گفت وگو کردند.

نگاه

رئیس جمهور گفت: مسئله معیشت مردم 
دغدغه روزانه و هر ســاعت من است و 
من قیمت ها را رصد می کنم، به ویژه مواد 
خوراکی را دائما رصد کرده و با وزرا جلســه دارم و 
در جلسات شخصا حضور می یابم و پیگیری می کنم.

به گزارش اقتصادســرآمد، ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهــور در گفت وگوی تلویزیونــی با مردم 
کشورمان طی سخنانی اظهار داشت: درباره مسئله ی 
کرونــا در ابتدای دولت گفتیم که اولویت ما مســاله 
واکسیناسیون عمومی است و امروز با گذشت مدت 
کوتاهی، در دوز اول بیــش از 7۰ درصد و از قبل از 
فرارسیدن فصل ســرما دوز دوم هم به همین میزان 

تزریق شده باشد تا از جان مردم مان صیانت شود.
وی افزود: تأکید داریم که درباره کرونا از حالت انعفال 
خارج شده و به وضعیت فعال برویم و آمادگی لازم 
در امر واکسیناسیون و آمادگی بخش های اجرایی این 
را می بینیم و همه بخش ها پای کار آمده اند و نباید در 
موج احتمالی به صورت منفعل عمل کنیم و بلکه باید 

فعالانه پیشبینی و پیشگیری لازم را داشته باشیم.
رئیسی بیان کرد: مسئله معیشت مردم دغدغه روزانه 
و هر ساعت من است و من قیمت ها را رصد می کنم، 
به ویژه مــواد خوراکی را دائما رصد کــرده و با وزرا 
جلسه دارم و در جلسات شــخصا حضور می یابم و 
پیگیری می کنم. ما به دنبال این هستیم تا تورم کنترل 
شود و فشاری که روی مردم اســت را خبر داریم و 
خصوصا اقشار کم درآمد تحت فشــار هستند و من 
همیشــه احســاس می کنم که در کنار این عزیزان و 
سفره شان هستم و در تلاش هستیم که این وضعیت 
تغییر کند. این شرایط مربوط به شرایطی است که قبلا 
گرفته شده و امروز در ســفره مردم پدیدار می شود و 
تصمیمات امروز ما هم در آتی در ســفره مردم جلوه 

خواهد داشت.
وی با بیان اینکه باید کســری بودجه را جبران کنیم 
و اســتقراض از بانک مرکزی تورم زاســت، خاطر 
نشــان کرد: دولت در شهریورماه شــروع شد و در 
این ماه، تلاش شد که بدون استقراض از بانک مرکزی 
پرداخت ها را داشته باشیم و این کار انجام شد و برخی 
می گویند که چطور؟ ولی به لطف خدا صورت گرفت 

و در مهرماه هم خواهد شد.
رئیس جمهور عنوان کرد: اقدام بعدی ما درباره مسئله 
بودجه سال ۱۴۰۱ است و بودجه را باید بدون کسری 
و به صورت واقعــی ببندیم و تاکیداتــی که رهبری 
معظم انقلاب دو-ســه ســال دراره اصلاح ساختار 
بودجه فرمودند، باید انجام بگیرد و در بودجه ۱۴۰۱ 
وقت مناسب برخی اصلاح های جدی بودجه است. 
افزایش ها باید سراغ کســانی برود که درآمد کمتری 
دارند و پلکانی باشــد و هزینه دستگا ه ها قابل کنترل 

و پایش باشند.
رئیسی در ادامه سخنان خود در پاسخ به این سوال که 
آیا ارز ۴2۰۰ تومانی حذف می شود؟، تصریح کرد: تا 
الان بررسی های لازم را داشته ایم و با متخصصان امر 
و اقتصاددانان خارج از دولت هم مشورت می کنیم و 
پولی که تاکنون به جای اینکه به سفره مردم برود، به 
دست چند دلال رفته و باید این مسئله را اصلاح کنیم، 
به نحوی که این پول به جیب و ســفره مردم برود. ما 
این کار را با غافل گیری دنبــال خواهیم نکرد و مردم 
را در جریان امر خواهیم گذاشــت تا به بازار شوک 

وارد نشود.
وی درباره ساخت مســکن و برنامه های دولت برای 
این مسئله عنوان کرد: ما جلسه شورای عالی مسکن را 

برگزار کردیم و مقدمات کار توسط وزارت راه، بنیاد 
مسکن و استانداران انجام شده و قرار است در استان ها 
زمین هایی که مورد نیاز است را شناسایی کنیم. امروز 
هم در مصاحبه وزیر راه گفته شــد کــه اراضی در 
شهرستان های مختلف شناسایی شــده تا در حوزه 
روستا توسط بنیاد مسکن و در شهرها مسکن سازی 
را دنبال کنیم؛ چون هم وعده شده و هم قانون و نیاز 
کشور است. اینکه برخی تصور کنند دولت قرار است 
خودش زمین تحویل بگیرد و خودش هم بســازد، 
این گونه نیست. دولت کار هدایت،  حمایت و نظارت 
را انجام می دهد و باید همه دســت اندرکاران در این 
میدان وارد شوند تا این اقتصاد پیشران را فعال کنیم تا 

بسیاری از کسب و کارها فعال شود.
رئیس جمهــور  در پاســخ به ســوالی درخصوص 
اثرگذاری سفرهای اســتانی دولت نیز بیان کرد: ما 6 
روز کار را در سطح ملی انجام می دهیم و یک روز هم 
به اســتان می رویم؛ کاری که در میدان انجام می شود 
حتما در پشت میز انجام نمی شود و حضور در استان 
برکاتی دارد. سفر استانی ما همراه پیشینه و پسینه است 
و هم قبل از سفر کار کارشناســی نسبت به نیازهای 
فوری استان انجام می شود و هم یک هیات به استان 

اعزام می شود تا نیازهای فوری را مشخص کنند.

رئیسی ادامه داد: هم چنین در معاونت اجرایی اعتبار 
و زمان مورد نیــاز برای اجرای یک طرح بررســی 
می شود و بعد در جلســه ای با حضور معاون اول و 
استاندار، مســئله بررســی و صورتجلسه می شود و 
در استان مورد بررســی وزرا و مدیران همراه ما قرار 
می گیرد. در جلسه شورای اداری نمایندگان مردم و 
مدیران صحبت می کنند و وزرا کارهایی که قرار است 
انجام بگیرد را در جمع مدیران استان مطرح می کنند. 
سفرهای استانی فقط برای کلنگ زنی نیست و پیگیری 
بسیاری از طرح های نیمه کاره است،؛ دولت ما دولت 
مردمی است و در هر شرایطی با مردم ارتباط خواهیم 
داشت، دولت نباید ارتباط خود را با مردم قطع کند و 
با خبر شدن از درددل مردم برای ما بسیار مهم است.

وی درباره انتصابات در دولت گفت: محور ما برای 
گزینش همکاران کارآمدی، دلداگی به نظام و انقلاب 
و باور داشــتن مردم اســت؛ در اعضای کابینه حتی 
کســانی را انتخاب کردم که ممکن اســت بررسی و 
مشخص شود که به بنده رأی هم نداده اند ولی چنین 

کسانی در دولت حضور دارند.
رئیس جمهور بیان کرد: در ســفرهای استانی می بینم 
که مردم زحمت می کشند و عکس بنده را در ادارات 
و سازمان ها می زنند و ضمن تشــکر از این عزیزان، 
می خواهم که تصاویر امام راحــل)ره( و مقام معظم 
رهبری را بزنند؛ من هم یک خدمتگزار هستم و امید 

دارم که وظیفه ام را انجام دهم.
رئیسی عنوان کرد: در دولت هم گفته ام که اگر افرادی 
در جمع مدیران هســتند که کارآمدی دارند، تثبیت 
بشوند و کار را ادامه دهند ولی اگر افرادی نمی خواهند 
ادامه همکاری داده و یا مدیری احســاس می کند که 
باید جابجایی صــورت بگیرد، انجام خواهد شــد. 
من با برخی افراد حتی هیچ سابقه رفاقت و ارتباطی 
هم نداشته ام و توسط کارشناسان و سامانه ها معرفی 
شدند و محور ما کارآمدی است. درباره من می گویند 
که چرا بنده گروه و دسته ی خاصی ندارم؟ من دنبال 
شایسته ســالاری بوده و هســتم. دنبال مرید جمع 
کردن و محبوب القلوب شــدن نیســتم و می خواهم 
در این جایگاه بــه مردم خدمت کنیم تــا گره از کار 

آنان باز شود.

رئیس جمهور: من قیمت ها، به ویژه مواد خوراکی را رصد می کنم، به دنبال کنترل تورم هستیم

معیشت مردم دغدغه هر ساعت من است

برگزیده

یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اســلامی با انتقاد از لغــو دورکاری گفــت: لغو صد 
درصدی دورکاری به معنای باز کردن آغوشمان برای 
پیک ششم اســت.به گزارش اقتصادسرآمد، محمد علی محسنی 
بندپی با اشاره به لغو دورکاری در استان تهران اظهار کرد: ایمنی 
جمعی بعد از حداقل تزریق دو دوز واکسن آن هم حداقل به 7۰ 
درصد جامعه حاصل می شود که ما تا رسیدن به این میزان فاصله 
داریم. از طرفی دیگر بعد از تزریق دوز دوم نیز دو هفته باید زمان 
بگذرد تا در فرد ایمنی ایجاد شود.وی ادامه داد: سوال این است که 
آیا همه مردم دو دوز واکسن کرونا تزریق کردند که پاسخ آن منفی 
است و این که آیا همه افراد در زمان خود توانسته اند دوز دوم را 
دریافت کنند با این شرایط منطق حکم می کند با احتیاط بیشتری 
جلو رویم و خودمان آغوشــمان را برای پیک ششم باز نکنیم لذا 
لغو ۱۰۰  درصدی دورکاری به معنای اســتقبال از پیک ششم و 
حتی کاهش بهره وری است.ایمنی جمعی بعد از حداقل تزریق 
دو دوز واکسن آن هم حداقل به 7۰ درصد جامعه حاصل می شود 
که ما تا رســیدن به این میزان فاصله داریم. از طرفی دیگر بعد از 
تزریق دوز دوم نیز دو هفته باید زمان بگذرد تا در فرد ایمنی ایجاد 
شوداین نماینده مجلس شورای اســلامی همچنین با بیان این که 
از 2۵ سال پیش کشورهای دنیا بحث دورکاری و کار در منزل را 
در پیش گرفته اند، اظهار کرد: کاهش هزینه ها، افزایش بهره وری 
و کاهش آلودگی هوا و برای خانم های شاغل تحکیم خانواده از 
فواید دورکاری به حساب می آید. در کشور ما کرونا باعث شد که 
از فرصت دورکاری استفاده کنیم حال نباید اصل دورکاری را کنار 
گذاشت.وی اضافه کرد: به سرپرست آموزش و پرورش و وزاری 
کار و بهداشت هم گفتم که اســتفاده از بستر فضای مجازی یک 
فرصت بود که کرونا در اختیار ما قرار داد و نباید آن را از دست داد.
محسنی بندپی ادامه داد: ۴۰ و یا ۵۰ درصد از کارکنان می توانند 
دورکار باشند البته باید کار کمی در اختیار آنها قرار گیرد نه این که 
افراد به بهانه دورکاری از منزل خارج شده و کارهایشان را انجام 
ندهند برخی کارها نیاز به حضور در محل کار ندارد و کارکنان می 
توانند در خانه کارهایشــان را انجام دهند این همان کار در منزل 
است که در بسیاری از کشورها صورت می گیرد.وی ادامه داد: این 
که دورکاری لغو شده است نشان می دهد که نتوانستیم در مدت 
قبل آن را به خوبی پیاده کنیم ولی این هم نباید بهانه ای برای لغو 
آن باشد بلکه باید بســترهای آن فراهم شده و حتی با پایان کرونا 
دورکاری پایان نیابد حتی می توان این موضوع را از طریق استفاده 

از بسترهای آموزش مجازی در دانشگاه ها هم دنبال کرد.

نماینده محلات در مجلس با اشــاره به گزارش 
کمیسیون اقتصادی درباره عملکرد سازمان امور 
مالیاتی، گفت: این ســازمان قراردادهای منعقده 
با شــرکت های خارجی را از مجلس مخفی نگه 

داشته است که قوه قضائیه باید به آن ها رسیدگی کند.
 به گزارش علیرضا ســلیمی نماینده محلات در مجلس در 
نشست علنی روز )سه شنبه، 27 مهر( قوه مقننه و  در تذکر 
آئین نامه ای، بــا تاکید بر ضرورت حفظ شــأن مجلس به 
گزارش کمیســیون اقتصادی در خصوص عملکرد سازمان 
امور مالیاتی کشــور در نحــوه تهیه و اجــرای طرح جامع 
مالیاتی، اشاره کرد و گفت: براساس اصل 77 قانون اساسی 
تمام قراردادها باید در مجلس مطرح شود، متاسفانه برخی از 
آقایان مجلس را دور زدند و با شرکت های خارجی از جمله 
شــرکت های کانادایی و فرانســوی قراردادهایی را منعقد 

کردند که به مجلس نیاوردند.
وی با اشاره به تخلف دولت قبل در زمینه مذکور، افزود: ۴.۵ 
میلیون یورو قرارداد بسته شده اما این موارد به مجلس ارائه 
نشده، نکته دیگر براساس اصل ۵2 و ۵۳ می بایست اعتباراتی 
که اخذ شــده را در محل موردنظر هزینه کنند اما این آقایان 

اعتبارات را در جای دیگر هزینه کردند.
وی با انتقاد از تخلف دولت قبــل در زمینه امور مالیاتی می 

گوید: محرز تخلف دولت سابق در این زمینه محرز است.
عضو هیئت رئیسه مجلس تصریح کرد: محل هزینه اعتبارات 
باید مشخص شــود و این یکی از خلاءهای گزارش بسیار 
خوبی است که کمیسیون اقتصادی از عملکرد سازمان امور 

مالیاتی تهیه کرده است.
نماینده محــلات در مجلس اضافه کرد: همیــن آقایانی که 
موضوعاتی مثل محرمانگی را پیش کشیدند همه این مسائل 
در دولت شــان محرمانه بود از جمله قــرارداد توتال اصل 
دولت قبل محرمانه بوده و آن هــا دیگران را متهم می کنند، 
ملت عزیزی باید بدانند همین مسائل مرتبط با سازمان امور 
مالیاتی که آقایان دولت محرمانه می شــمردند و  از مجلس 
مخفی می کردند با پیگیری های جدی کمیسیون اقتصادی 

روشن شده است.
محمدباقــر قالیبــاف رئیــس مجلــس در پاســخ بــه 
اظهارات ایــن نماینده، گفــت: قوه قضائیه در رســیدگی 
 بــه همــه مــوارد اعلامــی کــه قابــل پیگیری اســت

 اقدام کند.

وزیر امور خارجه ایران در گفــت وگوی تلفنی با 
دبیرکل ســازمان ملل متحد گفــت: ایران موضوع 
زندانیان را در قالب انساندوســتانه می داند و مایل 

نیست این موضوع به مذاکرات هسته ای گره بخورد.
به گزارش اقتصادســرآمد، حســین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه ایران بــا آنتونیو گوترش دبیرکل ســازمان ملل متحد 
به صورت تلفنی به گفــت و گو و تبادل نظــر پرداخت.وزیر 
امور خارجه کشــورمان در این گفت وگو با اشاره به اقدامات 
تروریستی داعش در افغانســتان در روزهای گذشته، نسبت به 
وضعیت افغانســتان ابراز نگرانی کرد و بیان داشت، تحرکات 
تروریستی و هدف قرار دادن نماز گزاران در کنار حرکت مجدد 
آوارگان افغانستانی،  مسئولیت سازمان ملل و دبیرکل آن را در 
این زمینه بیش از پیش کرده است.امیر عبداللهیان خواستار اقدام 
جدی دبیرکل ســازمان ملل در توقف و مقابله با تروریسم در 

افغانستان شد.
گوترش اظهار داشت: ســازمان ملل متحد ضمن تداوم ارسال 
کمک های بشردوستانه خود به افغانســتان، بر تشکیل دولتی 
فراگیر که شامل همه اقوام و اقلیت های افغانستانی باشد تاکید 
دارد.در ادامه این گفت وگو امیر عبداللهیان به برگزاری کنفرانس 
منطقه  ای افغانستان در تهران اشاره و بیان داشت، قرار است این 
کنفرانس با حضور وزرای امور خارجه کشــورهای همسایه 
افغانســتان برگزار شود.وزیر امور خارجه کشــورمان در این 
تماس تلفنی به مذاکرات هسته ای نیز اشاره کرد و اظهارداشت، 
مذاکرات اخیر معاون سیاسی وزارت امور خارجه با انریکه مورا 
مثبت بوده اســت و در هفته آینده در بروکسل به این گفتگو ها 
ادامه خواهند داد و جمهوری اسلامی ایران از مذاکراتی که نتایج 
عملی ملموس داشته باشــد حمایت می کندو چنانچه اعضای 
برجام به تعهدات کامل خود عمل کنند ایــران نیز به تعهدات 

خود باز خواهد گشت.
امیر عبداللهیان با اشــاره به موضوع تبــادل زندانیان افزود: ما 
موضوع زندانیان را در قالب انساندوســتانه مــی دانیم و مایل 
نیســتیم این موضوع به مذاکرات هســته ای گره بخورد.وزیر 
امور خارجه همچنین از گوترش برای سفر به کشورمان دعوت 
به عمل آورد.گوتــرش ضمن ابراز امیــدواری برای موفقیت 
مذاکرات هســته ای اظهار داشــت، ســازمان ملل همواره از 
برجام حمایت کرده و پس از خروج ترامپ، دنبال راهی برای 
بازگرداندن وضعیت به زمان قبل از خــروج آمریکا از برجام 

بوده است.

انتقاد عضو کمیسیون بهداشت  به لغو دورکاریدر استان تهران

 لغو صد درصدی دورکاری به معنای 
باز کردن آغوش برای پیک ششم است

انتقاد نماینده محلات در مجلس از دولت روحانی

سازمان امور مالیاتی، مجلس را 
دور زده است

وزیر امور خارجه ایران در گفت وگوی تلفنی با دبیرکل سازمان ملل متحد

 ایران مایل نیست تبادل زندانیان
 به مذاکرات هسته ای گره بخورد


